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Čj.: MU-IS/112998/2019/945705/PřF-1 

 

Zápis ze 14. zasedání Akademického senátu Přírodovědecké fakulty 

Masarykovy univerzity 
 

které se konalo v pondělí 13. května 2019 od 15:00 v zasedací místnosti děkanátu v areálu Kotlářská. 

 

Schválený program jednání: 

1. Vyslovení souhlasu s návrhy doktorských studijních programů Chemie a Chemistry . 
2. Opatření děkana Výuka a tvorba studijních programů. 
3. Opatření děkana Podmínky stipendijních programů Přírodovědecké fakulty Masarykovy 

univerzity. 
4. Opatření děkana Pravidla a podmínky přijímacího řízení. 
5. Opatření děkana Zajištění možnosti dostudování pro studenty studijních oborů. 
6. Opatření děkana Pokyny pro vypracování dizertačních prací na Přírodovědecké fakultě MU. 
7. Pokyn děkana Mzdové nároky zaměstnanců Přírodovědecké fakulty. 
8. Různé. 

 

Přijatá usnesení a závěry: 

1. Akademický senát PřF MU souhlasí v souladu s § 27 odst. 2 písm. a) zákona č. 111/1998 Sb., o 
vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů (zákon o vysokých školách), ve znění 
pozdějších předpisů, a  čl. 23 odst. 6 vnitřního předpisu Masarykovy univerzity Schvalování, 
řízení a hodnocení kvality studijních programů MU s návrhy doktorských studijních 
programů Chemie a Chemistry a doporučuje je Vědecké radě PřF MU ke schválení. 

2. Akademický senát PřF MU schválil Opatření děkana Výuka a tvorba studijních programů. 
3. Akademický senát PřF MU  schválil Opatření děkana Podmínky stipendijních programů 

Přírodovědecké fakulty Masarykovy univerzity. 
4. Akademický senát PřF MU  schválil Opatření děkana Pravidla a podmínky přijímacího řízení. 
5. Akademický senát PřF MU  projednal Opatření děkana Zajištění možnosti dostudování pro 

studenty studijních oborů. 
6. Akademický senát PřF MU  projednal Opatření děkana Pokyny pro vypracování dizertačních 

prací na Přírodovědecké fakultě MU. 
7. Akademický senát PřF MU  projednal Pokyn děkana Mzdové nároky zaměstnanců 

Přírodovědecké fakulty. 
8. Akademický senát PřF MU  byl informován o výsledcích proběhlých výběrových řízení na 

pozice ředitelů ústavů PřF MU. 
9. Akademický senát PřF MU stanovil termín prvního zasedání v podzimním semestru na 7. října 

2019. 
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Přílohy zápisu: 

1. Schválené znění opatření děkana Výuka a tvorba studijních programů. 
2. Schválené znění opatření děkana Podmínky stipendijních programů Přírodovědecké fakulty 

Masarykovy univerzity. 
3. Schválené znění opatření děkana Pravidla a podmínky přijímacího řízení. 

https://is.muni.cz/do/sci/as/AS_10/verejne_dokumenty_-_zapisy_ze_zasedani_schvalene_dokumenty_navrhy_vnitrnich_pred/14_zasedani_13_kvetna_2019/zapis_a_prilohy_zapisu/Vyuka_a_tvorba_2019_signed.pdf
https://is.muni.cz/do/sci/as/AS_10/verejne_dokumenty_-_zapisy_ze_zasedani_schvalene_dokumenty_navrhy_vnitrnich_pred/14_zasedani_13_kvetna_2019/zapis_a_prilohy_zapisu/OD_stipendijni_programy_signed.pdf
https://is.muni.cz/do/sci/as/AS_10/verejne_dokumenty_-_zapisy_ze_zasedani_schvalene_dokumenty_navrhy_vnitrnich_pred/14_zasedani_13_kvetna_2019/zapis_a_prilohy_zapisu/OD_stipendijni_programy_signed.pdf
https://is.muni.cz/do/sci/as/AS_10/verejne_dokumenty_-_zapisy_ze_zasedani_schvalene_dokumenty_navrhy_vnitrnich_pred/14_zasedani_13_kvetna_2019/zapis_a_prilohy_zapisu/Podminky_prijimaciho_rizeni_signed.pdf


Strana 3 ze 8 

Průběh jednání: 

 

Schválení programu zasedání: 
Hlasování: pro 19 / proti 0 / zdržel se 0; program zasedání byl schválen. 

 

1. Vyslovení souhlasu s návrhy doktorských studijních programů 

Chemie a Chemistry 
 

Profesor Pinkas představil doktorský studijní program Chemie a jeho anglickou variantu Chemistry. 

Nově byla vyčleněna chemie životního prostředí, která má svůj vlastní studijní program a již nebude 

pod chemií. Chemie tedy bude mít 5 specializací. Oborová rada bude mít 10 členů (2 členy za každou 

specializaci). Je dostatek školitelů. Mezinárodní spolupráce je taktéž pokryta. I v rámci České 

republiky (jako Akademie věd, Karlova univerzita atd.). Spolupráci máme také s firmami. V současné 

době je na chemii 18 zahraničních PhD studentů. Doporučuje se aspoň jeden semestr v zahraničí pro 

všechny PhD studenty. Student musí mít 2 publikace v Q1 nebo v Q2.  

  

Diskuze: 
Tvrdoňová: Máme limit počtu doktorandů na školitele? 

Pinkas: Ano, je to 5. Ale je to pro program. Školitel může být ve více programech, tudíž může mít díky 

tomu více studentů. 

Tvrdoňová: A neplánuje se zařazení nových předmětů, typu metodologie? Plánuje se to? 

Pinkas: Ano, soft skills jsou plánovány. 

Bláha: My plánujeme PhD school, která by tyto soft skills měla zahrnovat.  

Kudrle: Jak zajistíte, aby Vám studenti neodcházeli do firem? Víme, že jsou velmi žádaní a pak na úkor 

dokončení PhD jsou pracovat. 

Pinkas: Ano, bohužel, tak to je. Studenti pokud neukončí do 4 let studium, tak přejdou do 

kombinovaného, nemají nárok na stipendium a jdou raději pracovat. My na ústavu přidáváme 3 000 

Kč ze specifického výzkumu a pokud mají vedoucí granty, tak mají samozřejmě peníze i z toho.  

Hyršl: A ten anglický program je placený? Kolik předpokládáte zahraničních studentů? 

Pinkas: Anglický program je vlastně překlopená česká verze. Mají to tak všechny doktorské programy 

na fakultě.  

Kašparovský: Současná strategie fakulty je mít ke všem českým programům komplementární 

anglické, protože ministerstvo možná srovná české a anglické programy na jednu roveň, takže 

bychom za ně dostávali peníze a zahraniční studenti by tak dostávali stipendium jako čeští.  

 

Návrh usnesení: 

Akademický senát PřF MU souhlasí v souladu s § 27 odst. 2 písm. a) zákona č. 111/1998 Sb., o 

vysokých školách a o změně a doplnění dalších zákonů (zákon o vysokých školách), ve znění 

pozdějších předpisů, a  čl. 23 odst. 6 vnitřního předpisu Masarykovy univerzity Schvalování, řízení a 

hodnocení kvality studijních programů MU s návrhy doktorských studijních 

programů Chemie a Chemistry a doporučuje je Vědecké radě PřF MU ke schválení. 

 

Hlasování: pro 19 / proti 0 / zdržel se 0; návrh byl přijat. 
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2. Opatření děkana Výuka a tvorba studijních programů 
 

Proděkan Bochníček představil Opatření děkana Výuka a tvorba studijních programů. Uvádí se 

společné povinné předměty (jako jazyky, tělocvik a 11 kreditů volitelného univerzitního základu). 

Dále pravidlo, že studenti by měli zapisovat zkoušku z angličtiny včas a povinnost absolvovat kurz 

Zacházení s chemickými látkami. 

 

Diskuze: 
Kudrle: A budeme ty studenty nějak rozlišovat? Ty, kteří studují podle starého a podle nového? 
Lízal: Pokud by se na webových stránkách napsalo, že toto opatření platí pro studenty studující od 
akademického roku 2019/2020 a to starší stejnojmenné opatření pro studenty, kteří nastoupili dříve, 
tak si myslím, že by to mohlo být srozumitelné. 
Bochníček: Ano, tak to uděláme. 
Lízal: Mě by zajímalo, jak se vybíraly předměty do univerzitního základu? 
Bochníček: Garanti je navrhli, děkan předloží pedagogické komisi a dohromady projednají a schválí.  
Vymazal: Ty předměty za 11 kreditů, co to vlastně je? Předměty z naší fakulty nebo z celé univerzity? 
Bochníček: Jsou to předměty z celé fakulty, které si může zapsat kterýkoliv student bez ohledu na to, 
jaký program studuje. Plus tam jsou předměty z jiných fakult, ale těch je minimum. 
Vymazal: Já bych se chtěl ještě zeptat. V opatření je uvedený výpočet kreditů za předměty. A mě by 
zajímalo, jestli to tak mají i jiné fakulty? Protože mi přijde, že by to tak mělo být nastavené 
celouniverzitně.  
Kašparovský: Toto je otázka pro Radu pro vnitřní hodnocení. Ta, co vím, na tom pracuje. Ale myslím, 
že jsme jediná fakulta, která to má takto systematicky.  
 
Návrh usnesení: 

Akademický senát PřF MU schvaluje Opatření děkana Výuka a tvorba studijních programů. 

 

Hlasování: pro 19 / proti 0 / zdržel se 0; návrh byl přijat. 

 

 

3. Opatření děkana Podmínky stipendijních programů 

Přírodovědecké fakulty Masarykovy univerzity  
 

Proděkan Bláha představil opatření děkana k novému stipendijnímu fondu na podporu mobilit 

studentů přes Erasmus+. Na studijní pobyt studenti dostanou 25 000 Kč, na pracovní stáž 20 000 Kč. 

O stipendium si student bude moci požádat v momentě, kdy odcestuje do ciziny a dodá potvrzený 

formulář Confirmation of arrival. Délka pobytu musí být minimálně 3 měsíce. Na jeden semestr se 

počítá s částkou 2 miliony.   

 

Diskuze: 

Lízal: V těch 2 milionech je započítané už i nějaké očekávané navýšení počtu mobilit? 

Kašparovský: Je tam rezerva. Ale momentálně je to zastropované těmi 2 miliony a když se to překročí, 

tak student stipendium nedostane. Kdo dřív přijde, ten dřív dostane. Ovšem uvidíme podle zájmu 

studentů. Budeme o tom jednat, kolik fakulta chce uvolnit prostředků. 

Hyršl: Někteří studenti jezdí na pracovní stáže na dobu 2 měsíců a tady se úplně nabízí, že si naplánují 

stáž na 3 měsíce a pak ji zkrátí a peníze jim poměrově zůstanou. 

Lochman: U nás třeba většina studentů jezdí na 2 měsíční stáže. Některé země je ani na déle nechtějí.  

Kašparovský: Takže chcete podporu pro 3 měsíční studijní pobyt a 2 měsíční pracovní stáž? 
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Lochman: Ano, tak by to bylo nejlepší. A ještě by se mohlo domluvit pedagogickým zástupcům, aby 

uznávali více předmětů ze zahraničního pobytu. Aby nepožadovali 100% obsahovou shodu. 

Kašparovský: Ano, ten pokyn pedagogickým zástupcům šel, aby byli více vstřícní.  

Vymazal: Ještě by někdo o tom měl informovat studenty, že vzniklo takové stipendium a oni o něj 

mohli zažádat. 

Hyršl: A když už jsou studenti vybraní? 

Bláha: Koordinátoři jim pošlou email. 

 

Návrh usnesení: 

Akademický senát PřF MU schvaluje Opatření děkana Podmínky stipendijních programů 

Přírodovědecké fakulty Masarykovy univerzity. 

 

Hlasování: pro 19 / proti 0 / zdržel se 0; návrh byl přijat. 

 

4. Opatření děkana Pravidla a podmínky přijímacího řízení 
Proděkan Bochníček představil Pravidla a podmínky přijímacího řízení. Opatření je formulované tak, 

aby dávalo manipulační prostor u přijímací zkoušky, aby si programy a specializace mohli nastavit 

vyhovující kritéria. Nejde to udělat celofakultně jednotně. 

Diskuze: 
Lízal: V článku 13 je napsané, že u bakalářského stupně se berou v potaz preference, ale u 

navazujícího magisterského to není. Šlo by to dopsat? 

Bochníček: Určitě ano. 

 

Návrh usnesení: 

Akademický senát PřF MU schvaluje Opatření děkana Pravidla a podmínky přijímacího řízení. 

 

Hlasování: pro 19 / proti 0 / zdržel se 0; návrh byl přijat. 

 

5. Opatření děkana Zajištění možnosti dostudování pro studenty 

studijních oborů 
Proděkan Bochníček představil opatření děkana. Garanti oborů si mohli sami rozhodnout, jestli 

studenty převedou nebo nepřevedou do nových studijních programů. Doktorští studenti budou 

všichni převedeni do nových. U bakalářských a magisterských programů je to různé. Tam, kde to 

nezatíží studenta, tam budou přesunuti. Zbytek studentů dostuduje ve starých oborech. Ale budou 

jim zajištěny stávající podmínky na dostudování. Za jakých podmínek nastoupili, za takových 

dostudují.  

 

Diskuze: 
Kudrle: Co studenti, kteří mají přerušené studium, proběhne to u nich taky? 

Kašparovský: Ano. V okamžiku návratu mi ho dáme do stejného nebo podobného programu. My mu 

ze zákona musíme zajistit dostudování. 

Vymazal: Jak bude technicky ten převod prováděný? 

Bochníček: Mělo by to být bez aktivní účasti studentů. 

Baláž: A co registrační šablony? Podle kterých se studenti budou registrovat? Nebudou zmatení, když 

budou dvě různé šablony? 

Lízal: Tak se studentům, kterých se to bude týkat, pošle email, kde se jim sdělí, podle které šablony si 

mají registrovat předměty. 
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6. Opatření děkana Pokyny pro vypracování dizertačních prací na 

Přírodovědecké fakultě MU 
 

Proděkan Bláha představil opatření děkana k dizertačním pracem. Došlo k menším úpravám a změně 

vizuálního stylu.   

 

Diskuze: 
Kudrle: Už jsme to tady řešili, ale co to prohlášení o samostatném vypracování práce? 

Kašparovský: Já bych to taky formuloval jinak, ale musíme zjistit, jestli nám to nějaký předpis nařizuje. 

Bláha: Zatím to berme jako kostru, protože až se studijní a zkušební řád schválí na velkém senátu, tak 

budeme v našem opatření děkana stejně udělat změny.  

Tvrdoňová: A od kdy toto opatření má platit? 

Bláha: Záměr je od 1.6.2019.  

 

7. Pokyn děkana Mzdové nároky zaměstnanců Přírodovědecké 

fakulty MU 
 

Děkan Kašparovský představil nový pokyn. Pokud má někdo projekt, má nárok za něj být osobně 

ohodnocen. 

 

Diskuze: 
Kudrle: Takže to dostane každý projekťák? 

Kašparovský: Myslí se řešitel. 

 

8. Výsledky výběrových řízení na ředitele ústavů 
 

Děkan Kašparovský popsal průběh výběrových řízení a seznámil senátory s výsledky. Výběrová 

komise byla ve složení: Kašparovský, Leichman, Rozehnalová, Zvonař, Ryant. Komise dostala 

k dispozici všechny materiály. Na Ústavu matematiky a statistiky byli 2 uchazeči (jeden ze Slovenska, 

který nedodal potřebné materiály, takže byl vyřazen). Na Ústavu fyzikální elektroniky byli 4 uchazeči 

(prof. Vašina, prof. Trunec, doc. Rahel a doc. Zajíčková). Pohovor proběhl se všemi uchazeči. Pouze u 

prof. Vašiny se komise jednohlasně shodla na tom, že je vhodný kandidát. Zbylé ústavy měly pouze 

jednoho kandidáta, který byl vždy jednomyslně zvolen. 

 

Diskuze: 
Šindelář: Já bych se chtěl zeptat pana děkana, jakým způsobem se zveřejňuje výběrové řízení na 

ředitele ústavu? Ono to je na fakultních stránkách. Nebylo by vhodné ještě třeba poslat email? 

Kašparovský: To zveřejňuje personální oddělení dle platných nařízení, ale email klidně můžeme 

poslat. Řeknu to personálnímu oddělení.  

Kudrle: Však máme fakultní newsletter, tam by se to taky dalo zveřejnit.  

Kašparovský: Já se stále více přikláním k tomu, že by funkční období ředitelů ústavů mělo být 

omezeno na dvě po sobě jdoucí období. Vychází to i ze šetření HR Award. Ředitelé by si měli 

vychovávat svého nástupce.     
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9. Různé 
 

Baláž: Další zasedání senátu bude 7. 10. 2019 v UKB. Zbytek termínů zasedání se určí pak. 

 

Kudrle: A co výjezdní zasedání? Neuděláme nějaké? 

Baláž: Pane děkane, máme na to prostředky? 

Kašparovský: Určitě. 

Baláž: Tak já to tedy naplánuji. 

 

Kudrle: Já bych se znova zeptal na ta očkování…. 

Kašparovský: Zeptám se na to tajemníka, v jaké je to fázi. 

 

Lízal:  Jak se to plánuje s weby? Fakultní web už je nový, ale ústavní weby jsou pořád staré a fungují 

jen s vepsanou jedničkou v url adrese. 

Kašparovský: První se dělá fakultní web, pak se budou dělat ústavní. Veškeré otázky ohledně webu 

řešte s panem Ledvinkou. 

 

Vymazal: Já bych chtěl rezignovat na svoje členství v senátu, budu dělat v červnu státnice. Tak bych 

uvolnil své místo, aby se mohly již vyhlásit volby.  

Baláž: Jsou dvě možnosti, buď konat okamžitě a nechat volit i končící studenty před staátnicemi, 

nebo volby uspořádat v září s tím, že se jich zúčastní studenti prvního ročníku. Sám se přikláním 

k prvé variantě, termínově je to průchozí (podal informaci o termínech jednotlivých úkonú). Pokud 

souhlasíte, zítra vyhlásím volby, ve spolupráci s předsedou Volební a mandátové komise. 

 

Hasil: Já bych se zeptal, jakým způsobem se dá spojit s PR oddělením, aby uveřejnilo nějaký příspěvek 

na facebookových stránkách? 

Kašparovský: To má na starost Lenka Jaskowiecová. Tak se spojte s ní. 

 

Kudrle: Už je stanovené datum přijímaček na PhD.? 

Bláha: Ano, 19. 6. 2019.  

 

Kašparovský: Já bych chtěl ještě informovat o tom, že finalizuje příprava metodiky 17+. Já jsem 

sestavil komisi z proděkanů, kteří dostali za úkol sestavit strategii pro metodiku 17+. Je potřeba, aby 

naše fakulta na to byla připravena.  
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Prezence  
Zaměstnanecká komora:  

RNDr. Milan Baláž, Ph.D., Mgr. Jiří Bartoš, Ph.D., doc. Mgr. Petr Hasil, Ph.D., doc. RNDr. Pavel Hyršl, 

Ph.D., doc. Mgr. Jan Koláček, Ph.D., Mgr. David Kruml, Ph.D., prof. Mgr. Vít Kudrle, Ph.D., RNDr. Pavel 

Lízal, Ph.D., doc. Mgr. Jan Lochman, Ph.D., Mgr. Mojmír Meduňa, Ph.D., prof. Ing. Vladimír Šindelář, 

Ph.D. 

Omluveni: RNDr. Martin Culek, Ph.D., doc. Mgr. Jan Havliš, Dr., RNDr. Ondřej Šerý, Ph.D., Mgr. 

Dalibor Všianský, Ph.D. 

 

Studentská komora:  

Mgr. Petra Fišerová, Bc. et Bc. Jan Janeček, Bc. Lenka Jurasová, Bc. Michaela Kubová, Mgr. Jan Rokos, 

Mgr. Romana Sedmíková, Bc. et Bc. Vladimíra Šťastná, Bc. Ondřej Vymazal. 

Omluveni: Bc. Michal Hubáček, Mgr. Dominik Kevický, Bc. Veronika Křešťáková, Mgr. Barbora 

Nežiková. 

 

Hosté:  

doc. Mgr. Tomáš Kašparovský, doc. RNDr. Zdeněk Bochníček, Dr., prof. RNDr. Luděk Bláha, Ph.D., 

prof. RNDr. Jiří Pinkas, Ph.D., Mgr. Michaela Tvrdoňová, Mgr. Natálie Nádeníčková. 

 

Zapsala:  

Mgr. Natálie Nádeníčková. 

 

Zasedání řídil a zápis po vypořádání připomínek členů AS schválil:  

 

 

V Brně dne 6. června 2019       RNDr. Milan Baláž, Ph.D 
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